
Ako dopadol Olympijsky deň detí? 

Aký program bol pripravený pre účastníkov? 

Dokázali triedy druhého ročníka upratať strednú 

školu Obchodná akadémia v Banskej Bystrici? 

 

Kultúrne podujatia na škole Obchodná akadémia. 

Predstavenie Latináka alebo predstavenie o J. G. 

Tajovskom? 

Priebeh rozlúčky s maturantmi. 

Vytiekli aj slzy? 

Okom do sveta 
 

Kedy prebiehal plavecký výcvik a 

aký bol program? 

 



Žiaci Obchodnej akadémie zveľadili 

okolie školy 
Nie je prekvapením, že životné prostredie nie je žiakom Obchodnej 

Akadémie v Banskej Bystrici ľahostajné. Preto sa rozhodli upratať okolie 

školy.  

Žiaci sa 31. mája stretli o 8:30 na 

ihrisku pre Obchodnou akadémiou. 

Tam si ich  pedagógovia rozdelili 

na skupiny a následne rozdali 

úlohy. Každý plnil úlohy, dievčatá 

zametali chodníky, hrabali lístie, 

napĺňali vrecia na odpad 

a následne ich v dvojiciach 

odnášali do zberného kontajneru. 

V kontajneri boli nápomocní 

chlapci, ktorí odpad následne 

systematicky rozkladali, aby sa 

predišlo plytvaniu priestorom.  

Chlapci taktiež odvážali fúriky plné 

kamenia do už spomínaného 

kontajneru a iní čistili koruny 

stromov od vyschnutých 

a odumretých ťahavých rastlín. Žiaci sa počas prestávky mohli ísť občerstviť, 

v chládku si odpočinúť a porozprávať sa so 

svojimi spolužiakmi.  

Počas brigády sa podarilo zaplniť skoro celý 

kontajner, ktorý následne odviezli na zberný 

dvor. Výsledok brigády bol zjavný. Žiakom 

sa podarilo vyčisti značnú časť okolia školy.  

Všetci dúfajú, že v najbližšej dobe nebude 

upratovanie školy potrebné. Žiaci sa po 

skončení brigády rozišli do svojich domovov, 

podaktorí stravníci išli na obed do školskej 

jedálne. 

David Barta 



Olympijský deň detí Banská 

Bystrica 
Dňa 1. júna 2022 sa v parku pod Pamätníkom SNP v Banskej Bystrici uskutočnil 

Olympijský deň detí.  

Táto udalosť sa uskutočnila v spolupráci mesta Banská Bystrica so Slovenským 

olympijským a športovým výborom a Európskym olympijským výborom. Organizátori 

si pripravili pre všetkých obyvateľov a návštevníkov mnoho aktivít. Vyskúšať si mohli 

footdarts, bubblefootball, jumping, streľbu z laserovej vzduchovky alebo lezenie na 

lezeckej stene. Tiež bolo pripravené pódium, na ktorom o 17:30 vystúpilo Fíha-tralala 

a o 19:30 skupina Desmod. 

 

 

 

Žiaci našej školy sa stretli pred hotelom LUX. Následne sa presunuli do parku SNP, 

v ktorom žiaci dostali rozchod, aby si mohli obzrieť a následne odskúšať atrakcie 

pripravené organizátormi podujatia. Taktiež sa mohli ísť ochladiť zmrzlinou alebo do 

stánkov, v ktorých bolo nachystané občerstvenie v podobe ľadovej drte alebo 

čapovaných nápojov. Nejeden zo žiakov vyskúšal cukrovú vatu, sladké či slané 

pokrmy pripravené pre všetkých návštevníkov podujatia.  

Mário "Kuly" Kollár



O 11:00 hodine sa začal beh olympijského dňa, na ktorom mala zastúpenie aj naša 

škola. Našu školu reprezentovali Krištof Kašper, Miroslav Franka a Dávid Paľuch. 

Pre viacerých bolo prekvapenie vypadnutie Svena Jakaba ktorý sa behu nezúčastnil 

kvôli zraneniu a na poslednú chvíľu ho nahradil Marek Vrábel, ktorý svojím výkonom 

vytrel zrak nejednému zo zúčastnených. Z dievčat nás zastúpili Laura Debnárová, 

Tereza Knižková a Emma Šoošová. Všetci spomenutí bežci vydali zo seba to 

najlepšie. Stupienok pre tri najlepšie bežkyne tesne uniklo Laure Debnárovej, ktorá 

sa umiestnila na skvelom štvrtom mieste.  

 

Na bežcov čakalo v cieli prekvapenie v podobe medaily, ktorú si mohli vyzdvihnúť od 

športovcov ako Anastasia Kuzminová, Danka Barteková alebo Matej Tóth. Športovci, 

ktorí sa ocitli na pódiu, na stupienku víťazov, boli vyspovedaní moderátorom a boli 

dodatočne obdarovaní. 

Po odbehnutí sme  požiadali o rozhovor Mareka Vrábela. 

Marek, o tom že budeš behať si sa dozvedel v poslednej chvíli, bolo ťažké sa 

pripravovať na poslednú chvíľku? 

 „Áno, keďže sa Sven zranil pán profesor hľadal náhradu a ja som sa ponúkol, že ho 

môžem nahradiť. Prípravu som žiadnu nemal, základný strečing postačil.“ 

Si spokojný so svojím výkonom prípadne vidíš niekde medzery? 

 „Keďže som sa nijako zvláštne na túto udalosť nepripravoval, som so svojím 

výkonom spokojný aj keď som neskôr strácal na dychu, hnala ma túžba dokončiť 

tento beh a to čo najlepšie, ako sa dá.“ 



Neviem, či si si všimol, ale mal si aj mnoho fanúšikov, ktorí ťa búrlivo povzbudzovali pomohlo 

aj to tvojmu výkonu? 

 „Určite ma prekvapilo, že na štarte sa kričalo aj moje meno a úprimne ma to potešilo. Bol to 

skvelý pocit a aj to bolo vodou do môjho mlynu. Ďakujem všetkým, ktorí ma takto 

povzbudzovali.“ 

To je všetko ďakujem za rozhovor Marek. „Ďakujem, aj nabudúce.“ 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Na konci programu, keď boli všetky ocenenia rozdané, sa dostal k slovu aj primátor mesta 

Banská Bystrica Ján Nosko:  

„Som rád, že po náročnom období pandémie kultúrne, ale aj športové dianie v našom meste 

ožíva. Žiaľ, počasie nedovolilo žiakom našich škôl, aby si stihli zmerať svoje sily vo všetkých 

športových disciplínach. Verím, že aj v ďalších rokoch sa Banskobystričanky a 

Banskobystričania do jednotlivých súťaží zapoja s chuťou, odvahou a radosťou.“  

Primátor Ján Nosko vyslovil želanie, aby sa takéto športové podujatie stali po tejto ťažkej 

dobe tradíciou. 

Jakub Tomáš 



Plavecký výcvik žiakov druhého 

ročníka 
Dňa 30. mája sa žiaci druhého ročníka Obchodnej akadémie v Banskej Bystrici, 

zúčastnili plaveckého výcviku, ktorý začal 30.05. (pondelok) a pokračoval  02.06. 

(štvrtok) a 03.06. 2022 (piatok). 

Žiaci sa tešili na zmenu v školskom svete. Pani profesorka  vopred oboznámila 

všetkých zúčastnených s pravidlami a dala im ďalšie inštrukcie.  

V pondelok ráno sa žiaci stretli o 8:00 na plavárni Štiavničky v Banskej Bystrici. 

Všetci sa následne premiestnili do šatní, kde sa prezliekli, no a  cesta ďalej viedla už 

len do bazéna.  

Pani profesorka povedala, ako sa majú študenti správať, kde sa majú pohybovať, 

aby sa nikomu nič nestalo.  

Všetci si spoločne zaplávali. Ako sa hovorí, najskôr práca, potom zábava. Neskôr sa 

vyšantili na toboganoch a v relaxačnom bazéne. Tí, ktorí chceli, mohli nakuknúť aj do 

parnej sauny. 

Nakoniec sa vrátili k spoločnému plávaniu, ktoré ich zrejme aj tak bavilo najviac. 

 

Vo štvrtok sa na plaváreň vybrali znovu plní energie. Stretli sa opäť vo vestibule 

plavárne tentokrát o 09:45 hod., pretože pred nimi bola ešte jedna skupinka. Opäť sa 

vybrali do šatní, kde sa prezliekli.  

Pri vstupe do bazénov zistili, že voda je o niečo studenšia ako prvý deň. Dnes však 

už vedeli, čo ich čaká, takže po spoločnom plávaní nasledoval zaslúžený oddych 

v podobe relaxačného bazéna, parnej sauny a bláznenia  sa na toboganoch. Myslím 

si, že viacerí žiaci by si to radi zopakovali aj nabudúce.  

Bibiána Kostrábová 



A na záver jedna spomienka. 

Žiaci II.A sa zaujímajú o kultúru 
Žiakov II.A neraz poteší skrátené či úplne zrušené vyučovanie, no teraz ho 

využili veľmi efektívne tým, že sa zaujímali o kultúru a literatúru. 

Dňa 22. apríla sa v aule našej školy odohrávalo dopoludnie s poéziou. Tohto 

kultúrneho predstavenia sa zúčastnili všetci žiaci našej školy. 

Navštívil nás známy herec Lukáš Latinák s poetickým 

pásmom „Tatranský biftek“. Profesionálny prednes, 

originálny spôsob podania a charizma pána Latináka ukázali 

povinné diela v pútavom svetle. Recitoval viaceré slovenské 

diela ako napr. Žltú ľaliu, Slávy dcéru, Hájnikovu ženu 

a mnohé iné. Vrátili sme aj do čias ZŠ, pretože nám 

pripomenul aj známu novelu Starec a more od amerického 

autora E. Hemnigwaya. Určite to bol pre všetkých jeden z 

tých zážitkov, na ktoré sa bude dlho spomínať. Keďže 

v našej triede máme viacero vášnivých čitateľov, ktorí 

prečítali nejednu knihu, ktorú nám známy herec predniesol, 

nemohli sme sa neopýtať na ich dojmy a pocity.  

Vyspovedali sme vášnivú čitateľku Evku, ktorá odpovedala na niekoľko otázok.  

Evka viem , že pravdepodobne preferuješ anglickú literatúru, ale povedz mi, ktorá 

z tých, čo dnes zaznela sa tebe páči najviac a prečo? 

 „Áno ja radšej čítam anglickú alebo zahraničnú literatúru, ale zo slovenských diel ma 

najviac zaujalo práve povinné dielo Hájnikova žena , pretože jej dej je veľmi 

realistický a celkovo sa mi dielo páči.“ 

Koľko kníh zo slovenskej literatúry si prečítala doteraz? 

 „Presné číslo neviem ale niečo okolo 25.“  

To je veľmi obdivuhodné číslo, niektorí neprečítajú toľko kníh za celý svoj život.  

„Mňa osobne čítanie baví, nemusí to baviť rovnako všetkých, ale je to určite lepšie aj 

pre slovnú zásobu,“  vyjadrila sa Evka. 

Máš už vyhliadnutú knihu, ktorú by si chcela čítať teraz alebo ju už čítaš? 

 „Ešte som nerozmýšľala nad ďalšou knihou, práve teraz mám rozčítaný jeden 

anglický román, ktorý má viacero častí a potom začnem čítať to,  čo mi prvé padne 

do oka.“ 

To je všetko a ďakujem za 

rozhovor, dúfam, že v čítaní 

nikdy nepoľavíš.  

„Ďakujem veľmi pekne, aj 

nabudúce.“ 

 



Ďalšie kultúrne predstavenie s názvom „Taký ne-obyčajný príbeh“ 

sa konalo dňa 2. mája 2022 v aule obchodnej akadémie.   

Zúčastnili  žiaci 1. až 4. ročníka.  Išlo o hudobno-dramatické 

pásmo. Cieľom bolo priblížiť si život jednej z najväčších osobností 

druhej vlny slovenského  literárneho  realizmu Jozefa Gregora –

Tajovského a jeho manželky Hany Gregorovej.  Keďže sa naša 

škola nachádza na ulici pomenovanej práve po tejto osobnosti 

slovenského literárneho realizmu, bola by hanba nevedieť o ňom 

povedať aspoň niečo. Viacerí žiaci poznali životnú cestu nášho 

významného spisovateľa, ale našli sa aj takí, ktorí nevedeli ani 

meno jeho manželky.  

 

 

Predstavenie hrali herci  Divadla Jozefa Gregora - Tajovského vo Zvolene: manželia 

Daniel Výrostek a Dominika Výrostek-Misárová. Atmosféru jednotlivých reálnych 

životných scén umocňoval klavír, na ktorom hral pán Ľubomír Richter.  Dúfame, že 

takýchto kultúrno-literárnych predstavení bude čoraz viac. 

 

 

Viktória Kubinová 



Rozlúčka s maturantmi 
19.5.2022 v aule Obchodnej akadémie J. G. Tajovského v Banskej Bystrici, sa 
konala rozlúčka so štvrtákmi. 

Naši štvrtáci nám ako prvé pustili videá, na ktorých sme videli, ako sa od detstva 
zmenili. Niektorí naši žiaci ich vďaka týmto videám spoznali a iní na nich spomínali a 
v duchu si predstavovali ich spoločné chvíle či len náhodne stretnutie na chodbách. 
Našli sa aj takí, ktorí vďaka tomu zistili, ako sa volá ich tajná školská láska. Po 
videách štvrtáci odovzdali tretiakom štafetu a spoločne pred všetkými profesormi a 
spolužiakmi si vypočuli príhovor od pani riaditeľky, profesorov i spolužiakov. Pani 
riaditeľka im poďakovala za krásne štyri roky a popriala veľa šťastia nielen na 
maturite, ale aj v živote. Pani profesorky a profesori pospomínali na  zábavné hodiny, 
ale aj chvíle, kedy to s nimi nevedeli vydržať. 

Za prvákov sa prihovorila Ema. Popriala im veľa úspechov, dobrých spomienok, 
zážitkov a za celú školu im poďakovala za to, akým vzorom pre nás sú a že túto 
školu zvládneme aj my. Po príhovoroch, slzách a spomienkach celá aula zatlieskala 
pani riaditeľke aj všetkým profesorkám i profesorom a samozrejme našim štvrtákom. 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

Patrícia Vanková 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

Niečo na potrápenie... 



Vtipy 

Nerád jazdím na cintoríny. Vždy ma znervózni navigácia, keď mi povie: Došli ste 

do svojho cieľa. 

Keď ťa pobozká svokra, mysli na to, že aj Kristus trpel! 

Princ si dal dole nohavice a Snehulienka uvidela ôsmeho trpaslíka. 

 

Viete čo je absolútna neobľúbenosť? 

Keď vám ani nepošlú faktúru za telefón. 

Žiak vraví učiteľke: 

"Pani učiteľka, nechcem vás strašiť, ale otec mi povedal, že ešte jedna päťka a 

ktosi dostane cez hubu!" 

 

Prečo blondínky nevaria sáčkové polievky? 

Pretože ešte stále neprišli na to, ako naliať liter vody do sáčku. 

 
Viete, akej národnosti je Amor? 

Ruskej... Má holý zadok, v ruke zbraň a ústa plné lásky 

Manželka nájde manžela v krčme. 

- Tá krčma je tvoj hrob! - kričí na neho. 

- Tak buď taká láskavá a daj mi aspoň v tom hrobe pokoj. 

Chucka Norrisa raz kusla kobra do nohy. Po troch dňoch veľkej bolesti kobra 

zomrela. 

 

Nerád jazdím na cintoríny. Vždy ma znervózni navigácia, keď mi povie: Došli ste do 

svojho cieľa. 



 


